
Zápis ze 14. zasedání Akademického senátu DFJP ve volebním období 2021–2024, 

konaného 11. 10. 2023 od 13.00 hodin v zasedací místnosti děkanátu DFJP (DA-01016) 

Přítomni:  Ing. Aleš Hába, Ph.D., Ing. Roman Hruška, Ph.D., Ing. Jan Chocholáč, Ph.D., 
doc. Ing. Jaroslav Kleprlík, Ph.D., Ing. Pavel Lopour, Ph.D., Ing. Tomáš Michálek, 
Ph.D., Ing. Petr Nachtigall, Ph.D., Ing. Jiří Nožička, Ph.D., Ing. Jan Pokorný, Ph.D., 
Ing. Monika Skalská, Ph.D., Bc. Natálie Parlagi, Ing. Michaela Postupová Novot-
ná, Ing. Petr Šohajek 

Omluveni:  Ing. Jiří Šlapák, Ing. Šárka Vančurová 

Hosté:  doc. Ing. Libor Švadlenka, Ph.D., doc. Ing. Ladislav Řoutil, Ph.D., Ing. Michaela 

Ledvinová, Ph.D. 

Program zasedání: 

1. Zahájení, schválení skrutátorů. 
2. Projednání a schválení programu zasedání AS DFJP. 
3. Volba předsednictva AS DFJP. 
4. Volba předsedy AS DFJP. 
5. Doplnění stálých komisí senátu. 
6. Pravidla pro přijímací řízení do 1. ročníků bakalářských studijních programů pro 

akademický rok 2024/2025. 
7. Pravidla pro přijímací řízení do 1. ročníků magisterských studijních programů 

pro akademický rok 2024/2025. 
8. Pravidla pro přijímací řízení do 1. ročníku magisterského studijního programu 

Rail Vehicles vyučovaného v anglickém jazyce pro akademický rok 2024/2025. 
9. Pravidla pro přijímací řízení do 1. ročníku magisterského studijního programu 

Transport Operations Management vyučovaného v anglickém jazyce pro akade-
mický rok 2024/2025. 

10. Projednání změny garanta bakalářského a navazujícího magisterského studij-
ního programu Dopravní stavitelství. 

11. Informace k delegaci zástupců vysokých škol do Rady vysokých škol pro funkční 
období 2024–2026. 

12. Různé. 
13. Závěr. 

1. Zahájení, schválení skrutátorů. 
Předseda AS DFJP, dr. Michálek, zahájil zasedání v 13.02 a přivítal přítomné senátory 

i hosty. V době zahájení zasedání bylo přítomno 11 senátorů. 

Předseda AS DFJP informoval senátory, že ke dni 30. 9. 2023 ukončil své působení na 
DFJP senátor Ing. Petr Vnenk, Ph.D., kterému tímto poděkoval za aktivity vykonávané v rámci 
AS DFJP a jeho legislativní komise. Jako další v pořadí byl dle výsledků voleb na pozici náhrad-
níka z řad akademických pracovníků osloven doc. Ing. Jaroslav Kleprlík, Ph.D., který funkci 
senátora přijal. Předseda AS DFJP přivítal doc. Kleprlíka v řadách senátorů AS DFJP. 

Předseda AS DFJP navrhl skrutátory pro toto zasedání: Ing. Jiří Nožička, Ph.D., a Ing. 
Monika Skalská, Ph.D. Hlasování se zúčastnilo všech 11 přítomných senátorů, kteří se jedno-
myslně vyslovili pro návrh. Navržení skrutátoři tak byli schváleni. 

Hlasování: pro 11; proti 0; zdržel se 0. 



2. Projednání a schválení programu zasedání AS DFJP. 
Předseda AS DFJP seznámil přítomné s navrženým programem zasedání a uvedl, že 

příslušné materiály byly senátorům zaslány v dostatečném předstihu před zasedáním. K navr-
ženému programu zasedání nikdo nevznesl žádné připomínky, a proto dal předseda AS DFJP 
o programu hlasovat. Hlasování se účastnilo všech 11 přítomných senátorů, kteří se jedno-
myslně vyslovili pro návrh. Program zasedání tak byl schválen. 

Usnesení 2023/05/01:  
Akademický senát DFJP projednal a schválil program 14. zasedání Akademického senátu 
DFJP konaného dne 11. 10. 2023 od 13.00 hodin. 

Hlasování: pro 11; proti 0; zdržel se 0. 

3. Volba předsednictva AS DFJP. 
Předseda AS DFJP uvedl tento bod programu a ve stručnosti seznámil senátory s postu-

pem volby předsednictva a předsedy AS DFJP na následující jednoleté funkční období, specifi-
kovaným v Jednacím řádu AS DFJP. Předseda AS DFJP navrhl dvoučlennou volební komisi pro 
volbu předsednictva i předsedy AS DFJP ve složení: Ing. Jiří Nožička, Ph.D., a Ing. Monika Skal-
ská, Ph.D., a dal o návrhu hlasovat. Navržená volební komise byla jednomyslně schválena. 

Usnesení 2023/05/02:  
Akademický senát DFJP schvaluje volební komisi pro volbu předsednictva a předsedy Akade-
mického senátu DFJP pro následující funkční období ve složení: Ing. Jiří Nožička, Ph.D., a Ing. 
Monika Skalská, Ph.D. 

Hlasování: pro 11; proti 0; zdržel se 0. 

13.08 – přichází senátor Ing. Šohajek 

Následně bylo zahájeno první kolo tajné volby předsednictva AS DFJP, ve kterém bylo 
odevzdáno 12 platných hlasovacích lístků s následujícím výsledkem (kandidáti postupující do 
druhého kola volby jsou označeni tučně): 

• z komory akademických pracovníků: 
o Ing. Tomáš Michálek, Ph.D.: 10 hlasů; 
o Ing. Aleš Hába, Ph.D.: 5 hlasů; 
o Ing. Jan Chocholáč, Ph.D.: 4 hlasy; 
o Ing. Petr Nachtigall, Ph.D.: 3 hlasy; 
o Ing. Roman Hruška, Ph.D.: 1 hlas; 
o Ing. Jiří Nožička, Ph.D.: 1 hlas; 

• z komory studentů: 
o Bc. Natálie Parlagi: 6 hlasů; 
o Ing. Michaela Postupová Novotná: 3 hlasy; 
o Ing. Petr Šohajek: 2 hlasy; 
o Ing. Jiří Šlapák: 1 hlas. 

S nominací do předsednictva AS DFJP vyslovili všichni postupující kandidáti souhlas. Ve 
druhém kole tajné volby předsednictva AS DFJP pak obdrželi následující počty hlasů: 

• z komory akademických pracovníků: 
o Ing. Tomáš Michálek, Ph.D.: 9 hlasů; 
o Ing. Aleš Hába, Ph.D.: 8 hlasů; 
o Ing. Petr Nachtigall, Ph.D.: 4 hlasy; 
o Ing. Jan Chocholáč, Ph.D.: 3 hlasy; 



• z komory studentů: 
o Bc. Natálie Parlagi: 10 hlasů; 
o Ing. Michaela Postupová Novotná: 2 hlasy. 

13.19 – přichází senátor dr. Pokorný 

Na základě výsledků tajné volby předseda konstatoval, že předsednictvo Akademické-
ho senátu Dopravní fakulty Jana Pernera bude ve funkčním období od 12. 10. 2023 pracovat 
ve složení Ing. Tomáš Michálek, Ph.D., Ing. Aleš Hába, Ph.D., a Bc. Natálie Parlagi. 

4.  Volba předsedy AS DFJP. 
Následně bylo přistoupeno k volbě předsedy AS DFJP. Předseda AS DFJP seznámil sená-

tory s průběhem tajné volby. Celkem bylo odevzdáno 13 platných hlasovacích lístků, přičemž 
členové nově zvoleného předsednictva získali následující počty hlasů: 

• Ing. Tomáš Michálek, Ph.D.: 10 hlasů; 

• Ing. Aleš Hába, Ph.D.: 3 hlasy; 

• Bc. Natálie Parlagi: 0 hlasů. 

Na základě výsledků tajné volby předseda AS DFJP, dr. Michálek, konstatoval, že bude 
ve své funkci pokračovat i v následujícím funkčním období od 12. 10. 2023 a poděkoval sená-
torům za projevenou důvěru. Následně vystoupil děkan DFJP a pogratuloval nově zvolenému 
předsednictvu a předsedovi AS DFJP ke zvolení. 

5. Doplnění stálých komisí senátu. 
S ohledem na skutečnost, že k 30. 9. 2023 ukončil své působení v AS DFJP senátor, Ing. 

Petr Vnenk, Ph.D., je nutné schválit nového předsedu Legislativní komise AS DFJP. Zároveň 

tímto klesl počet členů Legislativní komise AS DFJP pod tři. Předseda AS DFJP tudíž v souladu 

s Jednacím řádem AS DFJP vyzval senátory, aby se přihlásili za členy této komise. Do legislativní 

komise se přihlásila Bc. Natálie Parlagi. 

Následně předseda AS DFJP navrhl na předsedu legislativní komise Ing. Petra Nachti-

galla, Ph.D. AS DFJP v tajném hlasování nově navrženého předsedu komise schválil. 

Usnesení 2023/05/03:  
Akademický senát Dopravní fakulty Jana Pernera schvaluje předsedu Legislativní komise 
Ing. Petra Nachtigalla, Ph.D. 

Hlasování: pro 12; proti 0; zdržel se 1. 

6. Pravidla pro přijímací řízení do 1. ročníků bakalářských studijních programů pro 
akademický rok 2024/2025. 
Předseda AS DFJP uvedl tento bod programu a předal slovo předkladateli, kterým je 

děkan DFJP. Děkan, doc. Švadlenka, předal slovo proděkance, dr. Ledvinové, která stručně 
představila všechny předkládané směrnice pro přijímání studentů a poděkovala pedagogické 
komisi za připomínky. 

V rámci diskuse k tomuto bodu programu byla diskutována směrná čísla, nastavení 
termínu pro podávání přihlášek a aktuální počty zapsaných studentů ve studijních progra-
mech. Do této diskuse se zapojili dr. Lopour, dr. Nožička, dr. Michálek, dr. Hába, dr. Ledvinová 
a doc. Švadlenka. 



Stanovisko Pedagogické komise AS DFJP shrnul předseda komise, dr. Chocholáč, který 
uvedl, že přes připomínky zejména formálního charakteru doporučuje všechny předkládané 
směrnice pro přijímání studentů k přijetí. Stanovisko Legislativní komise shrnul dr. Michálek, 
který uvedl, že legislativní komise nemá ke směrnicím připomínky a doporučuje je k přijetí. 

Jelikož nebyly k předkládanému materiálu žádné další připomínky, dal k tomuto bodu 
předseda AS DFJP hlasovat o návrhu usnesení, pro který se vyslovilo všech 13 přítomných 
senátorů. Návrh usnesení byl tedy přijat. 

Usnesení 2023/05/04:  
Akademický senát Dopravní fakulty Jana Pernera projednal a schválil směrnici „Pravidla pro 
přijímací řízení do 1. ročníků bakalářských studijních programů pro akademický rok 2024/ 
2025“ po zapracování formálních připomínek pedagogické komise. 

Hlasování: pro 13; proti 0; zdržel se 0. 

7. Pravidla pro přijímací řízení do 1. ročníků magisterských studijních programů pro 
akademický rok 2024/2025. 
Předseda AS DFJP uvedl tento bod programu a předal slovo předkladateli, kterým je 

děkan DFJP. Děkan, doc. Švadlenka, předal slovo proděkance, dr. Ledvinové, která zmínila nej-
závažnější změny oproti směrnici pro přijímání do bakalářských studijních programů (druhé 
kolo přijímacího řízení pro srpnový termín SZZ, možnost elektronického zápisu). 

Doporučující stanoviska pedagogické a legislativní komise k bodu 6 se vztahují i k tomu-
to bodu programu. 

V následné diskusi, která se týkala zejména organizace SZZ, vystoupili dr. Nachtigall, dr. 
Lopour, dr. Chocholáč, dr. Michálek a dr. Ledvinová. Následně dal předseda AS DFJP k tomuto 
bodu hlasovat o návrhu usnesení, pro který se vyslovilo všech 13 přítomných senátorů. Návrh 
usnesení byl tedy přijat. 

Usnesení 2023/05/05:  
Akademický senát Dopravní fakulty Jana Pernera projednal a schválil směrnici „Pravidla pro 
přijímací řízení do 1. ročníků magisterských studijních programů pro akademický rok 2024/ 
2025“ po zapracování formálních připomínek pedagogické komise. 

Hlasování: pro 13; proti 0; zdržel se 0. 

8. Pravidla pro přijímací řízení do 1. ročníku magisterského studijního programu Rail 
Vehicles vyučovaného v anglickém jazyce pro akademický rok 2024/2025. 
Předseda AS DFJP uvedl tento bod programu a předal slovo předkladateli, kterým je 

děkan DFJP. Děkan, doc. Švadlenka, předal slovo proděkance, dr. Ledvinové. 

Doporučující stanoviska pedagogické a legislativní komise k bodu 6 se vztahují i k tomu-
to bodu programu.  

V rámci krátké diskuse k tomuto bodu, které se zúčastnili dr. Michálek, dr. Ledvinová a 
doc. Švadlenka, byl vysvětlen princip dvoukolového přijímacího řízení s ohledem na studenty 
s vízovou povinností a bez této povinnosti; zmíněny byly i počty přihlášek do anglických 
studijních programů v minulém akademickém roce. Následně dal předseda AS DFJP k tomuto 
bodu hlasovat o návrhu usnesení, pro který se vyslovilo všech 13 přítomných senátorů. Návrh 
usnesení byl tedy přijat. 



Usnesení 2023/05/06:  
Akademický senát Dopravní fakulty Jana Pernera projednal a schválil směrnici „Pravidla pro 
přijímací řízení do 1. ročníku magisterského studijního programu Rail Vehicles vyučovaného 
v anglickém jazyce pro akademický rok 2024/2025“ po zapracování formálních připomínek. 

Hlasování: pro 13; proti 0; zdržel se 0. 

9. Pravidla pro přijímací řízení do 1. ročníku magisterského studijního programu 
Transport Operations Management vyučovaného v anglickém jazyce pro 
akademický rok 2024/2025. 
Předseda AS DFJP uvedl tento bod programu a předal slovo předkladateli, kterým je 

děkan DFJP. Děkan, doc. Švadlenka, předal slovo proděkance, dr. Ledvinové. 

Doporučující stanoviska pedagogické a legislativní komise k bodu 6 se vztahují i k tomu-
to bodu programu. 

Jelikož nebyly k předkládanému materiálu žádné další připomínky, dal k tomuto bodu 
předseda AS DFJP hlasovat o návrhu usnesení, pro který se vyslovilo všech 13 přítomných 
senátorů. Návrh usnesení byl tedy přijat. 

Usnesení 2023/05/07:  
Akademický senát Dopravní fakulty Jana Pernera projednal a schválil směrnici „Pravidla pro 
přijímací řízení do 1. ročníku magisterského studijního programu Transport Operations Man-
agement vyučovaného v anglickém jazyce pro akademický rok 2024/2025“ po zapracování 
formálních připomínek. 

Hlasování: pro 13; proti 0; zdržel se 0. 

10. Projednání změny garanta bakalářského a navazujícího magisterského studijního 
programu Dopravní stavitelství. 
Předseda AS DFJP uvedl tento bod programu a konstatoval, že požadavek na projedná-

ní závažných změn ve studijních programech v průběhu jejich uskutečňování, mezi které patří 
právě i změna osoby garanta studijního programu, akademickým senátem fakulty vyplývá z čl. 
12 Akreditačního řádu UPCE. Dále předseda AS DFJP předal slovo předkladateli. Předkládaný 
návrh představila proděkanka, dr. Ledvinová, která odůvodnila navrhovanou změnu, a infor-
mace doplnil nově navrhovaný garant SP, doc. Řoutil. 

Jelikož nebyly k předkládanému materiálu žádné další připomínky, dal k tomuto bodu 
předseda AS DFJP hlasovat o návrhu usnesení, pro který se vyslovilo všech 13 přítomných 
senátorů. Návrh usnesení byl tedy přijat. 

Usnesení 2023/05/08:  
Akademický senát Dopravní fakulty Jana Pernera projednal návrh změny osoby garanta 
bakalářského a navazujícího magisterského studijního programu Dopravní stavitelství. 

Hlasování: pro 13; proti 0; zdržel se 0. 

11. Informace k delegaci zástupců vysokých škol do Rady vysokých škol pro funkční 
období 2024–2026. 
V návaznosti na dopis předsedy RVŠ, prof. Pospíšila, předseda AS DFJP informoval 

o skutečnosti, že na konci tohoto kalendářního roku končí funkční období členů Rady vysokých 

škol (RVŠ). Nominace kandidátů bude schvalovat AS UPCE na svém listopadovém zasedání, a 

proto předseda AS UPCE, dr. Bělina, žádá o nominace na delegáty fakulty ve Sněmu RVŠ, a to 



nejpozději do 14. 11. 2023. Předseda AS DFJP proto požádal o zasílání nominací za fakultu, 

včetně životopisu kandidáta, na svůj e-mail, a to nejpozději do 12. 11. 2023. Zaslané návrhy 

budou následně předány k projednání na AS UPCE. Případně je možné navrhovat i kandidáty 

do Předsednictva RVŠ nebo do Studentské komory RVŠ, avšak tyto návrhy je nutné podávat 

prostřednictvím AS UPCE. 

Z diskuse k tomuto bodu, které se zúčastnili doc. Švadlenka a dr. Michálek, vyplynula 

potřeba koordinace návrhů na kandidáty v rámci DFJP a požadavek na odpovídající kvalifikaci 

kandidátů. Postup návrhu kandidátů směrem k AS UPCE proto bude dále koordinován mezi 

předsednictvem AS DFJP a vedením DFJP. 

12. Různé. 
Dr. Michálek informoval o proběhlém zasedání AS UPCE dne 3. 10. 2023 (nově dopl-

něné složení senátu, informace k otázce „sociálního bezpečí“ na UPCE), o stávce vyhlášené 

Vysokoškolským odborovým svazem na 17. 10. 2023 a o shromáždění organizovaném odbory 

UPCE dne 17. 10. 2023 od 9.00 hodin v učebně EB-E2. Informace doplnil děkan DFJP, doc. 

Švadlenka. 

Děkan, doc. Švadlenka, informoval o předběžné podobě návrhu rozpočtu na rok 2024. 

Doc. Kleprlík vznesl požadavek na doplnění údajů v kartách předmětů a na aktualizaci 

databáze vyučujících z DFJP uvedených ve STAGu. K požadavku se vyjádřila proděkanka, dr. 

Ledvinová, že je to v řešení. 

Poznámka: Po 14. zasedání AS DFJP se dne 17. října 2023 přihlásil za člena Pedagogické 

komise AS DFJP senátor doc. Ing. Jaroslav Kleprlík, Ph.D. 

13. Závěr. 
Předseda AS DFJP poděkoval všem za účast a zasedání ve 14.33 ukončil. Příští řádné 

zasedání AS DFJP je plánováno na středu 13. prosince 2023. 

Zapsal: Tomáš Michálek 


